
Zasedanje banovinskega sveta 
BANOV EKSPOZE 

Ban gosp. dr. Marušič Drago je za uvod 
v debato banovinskega sveta podal pregleden 
ekspoze o položaju v banovini in o delu ban
ske uprave. Ko je izrazil svoje priznanje in 
zahvalo vsemu uradništvu, je gosp. ban govo
ril o posameznih panogah. 

PROSVETNE RAZMERE, 
je poudaril gosp. ban, se v banovini stalne 
boljšajo. Naše učiteljstvo postaja ne samo v 
šoli močan propagator obče narodne kulture, 
temveč se tudi izven šole intenzivno posveča 
delu med narodom. Zlasti je hvalevredno so 
delovanje učiteljstva pri Sokolu; sokolska 
vzgoja ni in ne more biti nikdar in nikjei 
protiverska.' ker goji v članih najidealnejše 
vrline, ki so v skladu ne samo z občimi etič
nimi načeli, ampak tudi z načeli verske mo
rale. 
PODROBNA RAZPRAVA O PROSVETI. 

Razpravo je uvedel načelnik prosvetnega 
oddelka gosp. Mazi z obširnim in izčrpnim po
ročilom o stanju šolstva v dravski banovini, 
o stanju šolskih poslopij, o ustanovitvi novih 
narodnih šol, o gospodarstvu šolskih občin, c 
šolskih vrtovih, o tečajih za učiteljstvo narod 
nih šol, o banovinskih šolskih zavodih, o pod
piranju dijaštva, itd. Poročilo je banovinski 
svet vzel pohvalno na znanje. 

PONOVNO PRIZNANJE UČITELJSTVU 
Na predlog finančnega odseka so bile 

sprejete soglasno nastopne važne resolucije: 
I. Banovinski svet izreka tako kraljevski 

banski upravi, kakor tudi učiteljstvu vse pri
znanje in zahvalo za uspešno delo v vseh 
smereh prosvetne politike. 

II. Pouk na osnovnih in srednjih šolah 
naj se prilagodi modernim potrebam časa in 
vzgojnemu smotru tako, da se izloči nepo
trebna formalistična navlaka, ki danes obre
menjuje pouk in ovira mladino v svojem te
lesnem in duševnem razvoju. Največja pozor
nost naj se posveča srčni poplemenitvi mla
dine. 

III. Učni načrti naj bodo v okviru enotni 
za vso državo tako, da bo zasigurana vzgoja 
mladine v duhu državnega in narodnega edin
stva, podrobnosti pa naj se prepuste ureditvi 
po banovinskih šolskih svetih. Istotako naj se 
učne knjige odobravajo za posamezne bano
vine po zaslišanju banovinskega šolskega 
sveta in odstopi od namere enotnih učnih 
knjig za vso državo, ker bi se mogel sicer 
ogrožati učni smoter. Šolski zvezki naj se ti
skajo in zalagajo po banovinskih zalogah šol
skih knjig. Cene šolskim knjigam in učilom 
naj določa banovinski šolski odbor. 

IV. Vprašanje stanarine in kurjave uči
teljstva naj se prepusti v reševanje banovin
skim svetom, da bodo tako mogli upoštevati 
posebne prilike v svojih področjih. 

V. Nastavitev in premestitev učiteljstva 
naj se vrši po zaslišanju banovinskega šol

Priznanja šoli in učiteljstvu — Sprejete važne resolucije 

skega odbora. Namestijo naj se čimprej na 
izpraznjena službena mesta nove učne moči \ 
smislu predloga banske uprave. Prvenstveno 
je nastavljati moške kandidate, absolvente 
državnih učiteljskih šol. Poročenim učitelji
cam, zlasti onim, ki niso poročene z učitelji, 
je s primerno odpravnino, odnosno z znižano 
pokojnino omogočiti, da napravijo mesta ne
zaposlenim učiteljskim kandidatom. 

VI. Katoliški episkopat kraljevine Jugo
slavije je nastopil v svojem »Pastirskem listu« 
proti »Sokolu kraljevine Jugoslavije« s po
vsem neosnovanimi očitki, češ da je ta orga
nizacija brezverska in protiverska ter da \ 
moralnem oziru kvarno vpliva na vzgojo naše 
mladine. Obžalujemo ta korak episkopata. ki 
je bil toliko bolj kvaren, ker se je izvršil \ 
času, ko so voditelji nekih bivših političnih 
strank bili na poslu, da napravijo med držav
ljani zmedo in rušijo narodno in državno 
edinstvo, ki sta pogoj in temelj srečne bo
dočnosti naše države. Z obžalovanjem tudi 
ugotavljamo, da so s tem svojim pismom naj
višji cerkveni dostojanstveniki zapustili teren 
svojega vzvišenega poklica. 

Izrekamo s tega mesta našemu Sokolstvu 
svojo zahvalo in priznanje za njegovo dose
danje požrtvovalno, nesebično in uspešno 
delo, posvečeno moralni in telesni okrepitvi 
ter narodni in državni vzgoji našega naroda. 
Trdno smo prepričani, da bo Sokol kraljevine 
Jugoslavije vkljub vsem neosnovanim napa
dom v bodoče še vztrajnejše vršil svoje po
slanstvo. 

PRIZNANJE GOSP. POMOČNIKA BANA 
Podban gosp. dr. Pirkmajer se zahvaljuje 

gosp. banu za besede priznanja in pohvale, iz
rečene v otvoritvenem govoru na naslov ba
novinskega uradništva, ki bodo bodrilno vpli
vale. Zahvaljuje se tudi za priznanje, ki ga je 
v tem oziru izrekel tudi banovinski svet. Kot 
predsednik banovinskega šolskega sveta se še 
posebno zahvaljuje banovinskemu svetu za 
pohvalo in priznanje izrečeno učiteljstvu, ki 
pravilno razume svojo funkcijo med narodom. 

PROTI URADNIŠKEMU KULUKU. 
Ban. svetnik Tavčar je predložil resolucijo 

za ukinitev kuluka, ki ga morajo javni name
ščenci še vedno plačevati, čeprav ga je bano
vina pravočasno odpravila za svoje področje. 
Po zakonu o samoupravnih cestah morajo 
namreč javni nameščenci kuluk plačevati 
kljub ukinjenju. Javne uslužbence teži torej 
dvojna obremenitev: kot konzumqnti prena
šati prevalitev javnih bremen drugih davčnih 
zavezancev. Ta stan je torej prehudo obte
žen. Njihovi prejemki pa komaj zadoščajo za 
kritje najnujnejših potrebščin. Zato oredlaga 
resolucijo, naj se ta anomalija odpravi in tudi 
javni nameščenci oproste kuluka. Do sedaj 
pobrani kuluk naj se preodkaže banovinske
mu bednostnemu skladu kot prispevek javnih 
uslužbencev za pobijanje brezposelnosti. 

Resolucija je bila sprejeta soglasno. 


